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Summary


A recent report showed that zolpidem (CAS 82626-48-0) can lead to the arousal of a semi-comatosed patient. Zolpidem is clinically used for the treatment of insomnia. It belongs to the imidazopyridine chemical class and is a non benzodiazepine drug. It illicits its pharmacological action via the GABA receptor system through stimulation of particularly the ω1 receptors. In this study, the effect of zolpidem on brain perfusion was examined by 99mTc hexamethyl-propylene amine oxime (HMPAO) split dose brain SPECT on four normal baboons and in one baboon with abnormal neurological behaviour. The global and regional brain perfusion was not significantly affected in the normal brains. In some regions of the abnormal baboon brain, however, there was a disproportionate increase in perfusion after zolpidem.
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Zusammenfassung


Messung der Hirnperfusion nach Zolpidem im Pavian-Modell


In einer kürzlich publizierten Fallbeschreibung wurde berichtet, daß Zolpidem (CAS 82626-48-0) einen semi-komatösen Patienten zu Bewußtsein bringen kann. Zolpidem wird klinisch gegen Schlaflosigkeit verwendet und gehört chemisch zu den Imidazopyridinen. Zolpidem ist ein Non-benzodiazepin-Medikament und wirkt pharmakologisch über das GABA-Rezeptor-System, vor allem durch die Stimulation des ω1-Rezeptors. In der vorliegenden Studie wurde die Hirnperfusion mittels der Split Dose-Hirn-SPECT-Methode an vier normalen und einem neurologisch abnormalen Pavian gemessen. In den normalen Hirnen blieb die gesamte sowie die regionale Hirnperfusion nach Zolpidem-Gabe unverändert. Im abnormalen Pavian-Hirn dagegen zeigte sich in manchen Hirnregionen ein unverhältnismäßiger Perfusionsanstieg.
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